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Protokół Nr 15/2020 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 2 września 2020r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu (nieobecny był radny Michał Stępień). 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wziął Burmistrz Pierzchnicy Stanisław Strąk.  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie 

Pierzchnica oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

b. uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Pierzchnica, 

c. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia programu profilaktycznych  szczepień 

przeciwko grypie dla mieszkańców  Gminy Pierzchnica  od 65 roku życia na 

lata  2020-2023. 

2. Sprawy różne. 

 
Ad.1.a)W tym punkcie porządku posiedzenia udział wzięła Kierownik Miejsko-Gminnego  

            Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek. 

 Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia trybu i 

sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  w Gminie Pierzchnica  oraz szczegółowych  warunków 

jego funkcjonowania i poprosiła Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Pierzchnicy o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila 

Jurek poinformowała, że dotychczasowa uchwała obowiązuje od 2011r. i upływ czasu 

spowodował, że należało zaktualizować niektóre zapisy oraz wynikła konieczność ogłoszenia 

tej uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego. Dodała, że przepisy 

prawa się nie zmieniły w tej sprawie, uchwała została dostosowana do funkcjonowania Zespołu 

Interdyscyplinarnego i wypracowanych przez ten okres rozwiązań. Ustawa o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie nakłada obowiązek na samorząd uchwalenie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego. Natomiast kwestie kto 

wchodzi w skład zespołu zapisane są w ustawie i nie należy powielać ich w uchwale. Zespół 

jest powołany w składzie takim jak nakazuje ustawa i on funkcjonuje. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  w Gminie Pierzchnica  oraz 

szczegółowych  warunków jego funkcjonowania w związku z tym przewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji i 

za było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
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Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania  przemocy w rodzinie  w Gminie Pierzchnica  oraz 

szczegółowych  warunków jego funkcjonowania. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu  

              utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica i poprosiła Burmistrza o 

informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zmieniła się ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach i tak jak jest w uzasadnieniu w ciągu dwunastu miesięcy od wejścia w życie zmian 

ustawy należy dostosować regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Pierzchnica. Wiele zapisów jest taka sama jak w poprzednim regulaminie zmieniono te, które 

wymagały zmiany w związku ze zmianami w ustawie między innymi wprowadzono frakcję 

bioodpadów oraz dwukrotne zbieranie odpadów zmieszanych w miesiącu. Regulamin musiał 

uzyskać pozytywną opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego i taką opinię 

uzyskano. Poinformował również, że jest nowy pracownik od sierpnia br. obecny tu Piotr 

Lenartowicz, który zajmuje się współpracą z podmiotem wyłonionym do odbioru odpadów 

komunalnych, nadzorowaniem PSZOK-u i innymi sprawami jak likwidacja dzikich wysypisk 

śmieci. Dodał, że wszelkie uwagi w sprawie odbioru odpadów komunalnych, współpracy z 

PSZOK, likwidacji dzikich wysypisk śmieci należy zgłaszać i kontaktować się z tym 

pracownikiem. 

 Na pytania członków komisji związanych z zapisami regulaminu Burmistrz udzielał 

wyjaśnień. 

 Przewodnicząca komisji wniosła, żeby obowiązki osób utrzymujących zwierzęta 

domowe zawarte w § 19 od ust. 1 do ust. 5 przekazać do sołtysów w formie informacji na 

tablice ogłoszeń żeby mieszkańcy mieli świadomość jakie ciążą obowiązki głównie na 

właścicielach psów a także innych zwierząt gospodarskich. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica w związku z 

tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6  członków komisji i 

za było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pierzchnica. 

 

Ad.1.c)W tym punkcie porządku posiedzenia udział wzięli: Kierownik Samorządowego  

             Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pierzchnicy Paweł Strząbała oraz lekarz Zbigniew 

Hołody. 

 Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w programie 

profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica od 65 roku 

życia na lata 2020-2023 i poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że na poprzedniej sesji został uchwalony program szczepień i 

po głębszej analizie okazało się, że nie został rozwiązany problem mieszkańców domów opieki, 

a jest na terenie gminy trzy placówki i z racji tego są w jakiś sposób mieszkańcami gminy i 

była wątpliwość jak tych mieszkańców zakwalifikować. Zapadła decyzja żeby ująć i wprost 
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zapisać że są mieszkańcami gminy i żeby byli objęci szczepieniami w ramach programu i stąd 

zmiana programu szczepień. Omówił również powody zmiany załącznika zgoda na udział w 

Programie profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Pierzchnica 

od 65 roku życia na lata 2020-2023. Powiedział, że na sesji wniesie autopoprawkę dotyczącą 

dodatkowego wyłączenia z programu, bo Minister ogłosił, że dla osób 75+ będzie szczepionka 

finansowana przez rząd i ta grupa zostanie wyłączona z programu, skoro ma finansować 

państwo szczepienie tej grupy to po co wydawać pieniądze z budżetu. 

Poinformował, że przy okazji zaprosił  Pana kierownika zakładu opieki zdrowotnej  

i Pana doktora ponieważ na posiedzeniu komisji rewizyjnej padł temat żeby bardziej otworzyć 

ośrodek zdrowia, jakby mieszkańcy zgłaszają postulat, że ośrodek jest niedostępny dla 

pacjentów i dlatego zaprosił kierownika na posiedzenie komisji żeby wyjaśnić, bo są różne 

oczekiwania. Powiedział, że urząd funkcjonuje w takiej formie jak funkcjonuje, że jest 

niedostępny. Jeśli obywatel ma jakąś sprawę załatwia telefonicznie, jeśli jest konieczność 

umawia się z pracownikiem i wchodzi na piętro albo pracownik schodzi tu na tą salę i jest 

załatwiany. Nie ma swobodnego wejścia. W poprzednim tygodniu była kontrola Państwowej 

Inspekcji Pracy i Pani inspektor przeanalizowała procedury i stwierdziła, że jest prawidłowo 

zastosowana procedura, są wprowadzone ograniczenia. Jeśli obywatel ma potrzebę załatwienia 

sprawy, to jest stworzona możliwość jego obsłużenia i jednocześnie są zachowane rygory. 

Kwestia jest taka, że było hasło, że ośrodek zdrowia jest zamknięty i pacjenci nie mogą 

wchodzić do ośrodka zdrowia. Zapytał kierownika jak to z tym jest. 

Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pierzchnicy poinformował, 

że zakład opieki zdrowotnej obowiązują pewne procedury. Powiedział, że 20 marca 2020r. 

ogłoszony został stan epidemii i aktualnie od 8 sierpnia br obowiązuje dziewiąte rozporządzenie 

Rady Ministrów mówiące o tym, że cały czas stan epidemii istnieje w kraju. Podmioty 

wykonujące działalność leczniczą czyli przychodnia ma obowiązek stosowania się do zaleceń 

Sanepidu czyli Państwowej Inspekcji Sanitarnej. Jest wyraźnie napisane, że schemat 

postępowania dotyczący podstawowej opieki zdrowotnej, jest dokładnie napisane, że każdemu 

pacjentowi również bez cech infekcji zgłaszającemu chęć wizyty u lekarza najpierw należy 

udzielić teleporady. Tylko w sytuacjach kiedy jest to niezbędne pacjent powinien zostać 

umówiony na konkretną wizytę u lekarza. Powiedział, że to stanowisko poparł Rzecznik Praw 

Pacjenta 14 marca 2020r.  Następny akt prawny, który mówi o tym, że działalność lecznicza 

czyli przychodnia musi być oparta zgodnie z wymaganiami aktualnej wiedzy medycznej. Są 

najnowsze wytyczne Konsultanta Krajowego w Dziedzinie Medycyny Rodzinnej, który w 

punkcie 16 napisał, że tak należy organizować pracę ośrodka żeby zminimalizować liczbę 

pacjentów przebywających jednoczasowo na terenie przychodni. Rekomendowana jest zasada 

pustej lub prawie pustej poczekalni z jednoczesnym zapewnieniem możliwości pacjentów 

kontaktu z personelem poz. W punkcie 22 wytycznych jest napisane wyraźnie, że osobiste 

wizyty pacjentów w tym pacjentów pediatrycznych powinny być realizowane w następujących 

przypadkach: gdy stan pacjenta wskazuje na konieczne przeprowadzenie badania 

przedmiotowego, gdy ustalenie postępowania diagnostyczno-terapeutycznego nie jest możliwe 

na podstawie informacji zebranych w czasie teleporady, gdy występują objawy o niejasnym 

charakterze, gdy brak spodziewanego jest efektu terapeutycznego czyli pomimo dwóch 

kolejnych teleporad stan dziecka lub osoby dorosłej się nie poprawia. Tylko w tych 

przypadkach osoba powinna być wezwana do przychodni. Omówił jak to funkcjonuje od strony 
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organizacyjnej, a mianowicie pacjent dzwoni na rejestrację, odbiera pielęgniarka i zapytuje jaki 

jest powód wizyty. Jeżeli ktoś wyraża chęć kontaktu z lekarzem jest kierowany na tak zwaną 

teleporadę. Lekarz dzwoni do pacjenta o określonej porze, po usłyszeniu jakie są objawy i po 

tym jak zobaczy co dzieje się w karcie choroby decyduje o tym czy wizyta jest konieczna czy 

nie. Jeżeli ma jakiekolwiek - bo należy pamiętać, że lekarz odpowiada za to karnie - 

wątpliwości, przychodzi pacjent na umówioną godzinę. Mówił, że dla przychodni teleporady 

też nie pasują, bo lekarz kiedy musi zobaczyć pacjenta wykonuje dwa razy tą samą pracę. 

Omówił jak działał ośrodek zdrowia w czasie epidemii. Powiedział, że nie jest tak, że ośrodek 

jest zamknięty, ma rozpisane jakby ktoś chciał wiedzieć ile udzielono teleporad. Jeżeli chodzi 

o wizyty to było 505 u doktora Hołodego, doktor Lipińskiej 161, 753 u doktor Stępień i doktor 

Agnieszki Stern od początku epidemii jest 57. Oprócz tego było zrealizowanych 210 wizyt 

domowych. W ostatnim tygodniu od 24 sierpnia do 31 sierpnia 2020r. na osobistych wizytach 

w samej Pierzchnicy było u doktora Hołodego 20 osób, u doktor Lipińskiej 7, u doktor Stępień 

17 i u Agnieszki Stern 3 czyli razem było 55 a w miesiącu sierpniu było zrobione 200 wizyt 

osobistych pacjentów w przychodni. W Drugni osobistych wizyt było 30 u doktora Hołodego  

i 30 u doktor Stępień. Oprócz tego wykonano 68 szczepień czyli te osoby co były do 

zaszczepienia przyszły i zostały zbadane przez lekarza i zaszczepione. Pobierana jest krew w 

ośrodku i 545 osób skorzystało z zabiegów pielęgniarek w Drugni a jeżeli chodzi o Pierzchnicę 

to było 57 ekg, 403 materiału do badań, 473 zabiegi (iniekcje, opatrunki, płukanie uszu, 

cewnikowanie). Rehabilitacja od momentu odmrożenia, bo była zamrożona do maja, 159 osób 

skorzystało z rehabilitacji. Natomiast odnośnie tego co się stanie to już doktor Hołody powie. 

Burmistrz powiedział, że słyszy się taki zarzut, że jedzie się gdzieś do przychodni i sam 

był u laryngologa i tam się wchodzi, jak to w ogóle jest. Mówił, że on to rozumie ale żeby też 

wyjaśnić radnym czym się różni przychodnia poz od przychodni specjalistycznej. 

Doktor Zbigniew Hołody powiedział, że ośrodek zdrowia nie jest zamknięty bo po 

kilkanaście a nawet więcej przychodzi. W każdym ośrodku zdrowia w poz-tach tak to jest 

rozwiązane. Znana jest sytuacja epidemiczna, teraz dochodzi jesień, szkoły zaczęły pracować i 

infekcji będzie coraz więcej. Mówił, że taki stan jest uciążliwy dla ośrodka ale przede 

wszystkim dla pacjentów. Gdyby tak się stało że w ośrodku zdrowia pokaże się osoba, która 

jest zainfekowana i wtedy taki ośrodek jest zamykany na kilka dni na kwarantannę i gdzie  

wtedy pacjenci będą korzystać z porad. Nie można dopuścić do tego żeby zamknięto ośrodek. 

Jak przyjdzie jeden pacjent z gorączką i w sytuacji kiedy osoby nie będą pojedynczo wchodziły 

tylko będzie kilka na poczekalni, to w momencie jeżeli taka osoba będzie miała stwierdzoną 

infekcję Cowid19, to wszystkie osoby, które były w ośrodku zdrowia idą na kwarantannę i 

zamyka się przychodnię. Nie można wpuszczać dużo osób naraz do ośrodka, wpuszcza się do 

każdego lekarza po jednym pacjencie. Jeżeli jest trzy gabinety to naraz może wejść trzech 

pacjentów. W kwestii, że pacjenci oczekują na przyjęcie to nie powinno tak być bo mają 

wyznaczone godziny i powinny przychodzić na wyznaczoną godzinę. Doktor Hołody odniósł 

się do kwestii, że trudno jest się dodzwonić do ośrodka zdrowia, ale w sytuacji kiedy każdego 

dnia kontaktuje się 200 pacjentów to trzeba wykazać trochę cierpliwości, bo przy tylu 

połączeniach trudno jest się włączyć kiedy jest linia wolna, ośrodek nie ma centrali 

telefonicznej. Doktor powiedział, że jak ktoś ma potrzebę żeby wejść to lekarz oceni, że jest 

potrzebny po rozmowie i wejdzie zawsze. Na hura jak było kiedyś to nie da rady dopóki się 
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sytuacja nie rozwiąże czy szczepieniami czy jakimś innym sposobem. Powiedział, że na jesieni 

będzie gorzej, gorzej niż jest teraz. 

Radna Malwina Wrona odnośnie rejestracji przez telefon mówiła, że w niektórych 

przychodniach jest tak, że ustala się kolejkę telefoniczną i może byłoby to lepszym 

rozwiązaniem, bo ta osoba co dzwoni wie, która jest w kolejce. 

Kierownik powiedział, że trzeba się z tym zwrócić do operatora czy jest to możliwe do 

wprowadzenia, bo w ośrodku nie ma centrali telefonicznej. 

Przewodnicząca komisji zaproponowała, że te procedury wynikające z rozporządzeń 

ogłosić w gazetce żeby ludzie mieli świadomość z czego wynikają takie ograniczenia. 

Burmistrz zaproponował żeby przygotować informację do gazetki, która będzie 

wydawana, że ograniczenia wynikają z takiego rozporządzenia i zasady są takie i takie. 

Doktor Hołody zwrócił uwagę na to, że do specjalistycznych poradni jest dużo łatwiej 

się dostać, bo jest mniej pacjentów niż w poz-tach i wizyty są ustalane na konkretną godzinę. 

Radny Wiesław Kwaśniewski odnośnie szczepień sugerował, że zasadne byłoby żeby 

dołączyć  pracowników oświaty do programu szczepień. 

Kierownik powiedział, że problem jest taki  z tym dołączaniem do tego programu, a 

problem jest jeden. Stan prawny na dzień dzisiejszy cały czas się utrzymuje się taki, że jest 

zgoda Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji na taki rodzaj programu. Jeżeli 

zostanie napisany nowy program gdzie dołączy się ludzi oświaty, służby zdrowia, radnych 

można dołączyć np. ludzi po 50 roku życia, kobiety w ciąży, osoby przewlekłe chore, to ten 

program trzeba złożyć w Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji i czekać na 

ocenę, co trwa około 3 miesięcy. 

Doktor Hołody zwrócił uwagę na to, że gmina przede wszystkim musi mieć na to 

pieniądze. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w programie profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy 

Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023 w związku z tym przewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6  członków komisji i 

za było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w programie profilaktycznych szczepień przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy 

Pierzchnica od 65 roku życia na lata 2020-2023.  

 

Ad. 2.Sprawy różne. 

 Radna Kamila Adamczyk odnośnie odpadów w Wierzbiu poinformowała, że dzwoniła 

do ochrony środowiska i tam jej powiedziano żeby wszystkie dokumenty przekazać do Urzędu 

Górniczego, że oni się tego nie podejmą i nie będą prowadzić kontroli, bo to nie jest w ich 

kompetencji. Dzwoniła do Urzędu Górniczego i z tego urzędu dyrektor powiedziała tak, że oni 

nie podlegają ustawie o odpadach, że ochrona środowiska powinna przeprowadzić tą kontrolę, 

urząd Górniczy nie przeprowadzi kontroli. Pytała gdzie ma się z tym udać, chyba została tylko 

telewizja. 

 Burmistrz powiedział, że będzie poseł Krzysztof Lipiec na sesji i zgłosić tą sprawę na 

sesji dla Posła. 
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 Przewodnicząca komisji zapytała czy bus na trasie co jest uruchamiana będzie jeździł 

od Kielc czy z Pierzchnicy, bo z Górek jest jeden uczeń dojeżdżający do Chmielnika. 

 Burmistrz omówił sprawę organizacji kursu Pierzchnica – Chmielnik przez Osiny, 

Drugnię, Wierzbie, Strojnów, Podlesie oraz organizacje wprowadzania nowych linii 

przewozów publicznych a także jakie zamierza podjąć działania sprawie uruchamiania nowych 

linii komunikacyjnych. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                          Renata Błaszczyk 

 

 


